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 رئیس شورای صنفی نمایش 
فعلی سینماها  درباره وضعیت 
گفت: در شرایطی هستیم که باید 
فراتر از سینما به ماجرا نگاه کنیم؛ 
چون آنچه این روزها برای سینما 
پیگیری می کنیم، همانند وضعیت 
فیلترینگ اینستاگرام است که 
در هر دو موضوع دغدغه اصلی 
معیشت است. همایون اسعدیان در 
گفت وگویی با ایسنا درباره وضعیت 
اکران فیلم هایی که قرار بود مدتی 
قبل روی پرده بروند و نیز برنامه 
شورا برای رسیدگی به وضعیت 
سینما و فیلم ها پس از ناآرامی های 
هفته های اخیر بیان کرد: به تازگی 
جلسه مفصلی با سینماداران و 
پخش کننده ها داشتیم و شورای 
راهبردی اکران هم هفته قبل 
دو  برای  که  داشت  جلسه ای 
هفته بلیت سینماها نیم بها شد، 
اما معتقدم تصمیم گیری درباره 
در  سینماها  بلیت  نیم بهابودن 
صورتی جواب می داد که تلویزیون 
و  می داشت  خوبی  همکاری 
اطلاع رسانی مفصلی درباره آن 
حالیکه  در  می گرفت.  صورت 

خوبی  اطلاع رسانی  متاسفانه 
اتفاق نیفتاد و در جریان هستم 
که تیزر هم برای آنها ارسال شده 
بود. او افزود: اگر تلویزیون بابت این 
طرح، خبررسانی می کرد تا افزایش 
مخاطب داشته باشیم و به فروش 
قبلی برسیم، حداقل بخش های 
جانبی سینما مثل بوفه و فضاهای 
اطراف می توانستند وضعیت فروش 
بهتری داشته باشند، اما متاسفانه 
این اتفاق نیفتاد و در نتیجه بلیت 

نیم بها در شکل فعلی، به اعتقاد ما 
کمکی چندانی نخواهد کرد. وی 
در پاسخ به اینکه پس راهکار را 
در چه می داند، گفت: طرح هایی 
برای ارائه به سازمان سینمایی 
هم  درخواستی  و  شده  آماده 
دادیم و منتظریم ببینیم به کجا 
می رسد اما به هر حال باید توجه 
کنیم در شرایطی هستیم که باید 
فراتر از سینما به قضیه نگاه کنیم. 
تلویزیون که یک رسانه ملی است 

باید از سینما حمایت کند. این 
حمایت به معنای لطف و محبت 
نیست، بلکه به معنای وظیفه در 
مقابل بخش دیگری از فرهنگ 
مملکت است. اسعدیان درباره 
اکران  نوبت  در  که  فیلم هایی 
بودند و پیش بینی می شد مخاطب 
سینما را بیشتر کنند هم گفت: 
در این شرایط با توجه به اتفاقات 
رخ داده در جامعه، صاحبان این 
فیلم ها به طور طبیعی تمایلی به 
اکران ندارند و سازمان سینمایی 
باید کمک کند تا شرایط مناسب 
با دادن امتیازهایی به وجود  آید 
که آنها برای اکران ترغیب شوند؛ 
مثل تامین حداقل فروش همانند 
آنچه در دوران کرونا انجام می شد. 
دبیر شورای صنفی نمایش افزود: 
من در پاسخ به اینکه آیا در این 
شرایط باید برای سینمارفتن و 
اکران فیلم ها کاری کرد، اینطور 
جواب می دهم که باید برای حفظ 
سینما کاری کرد. وقتی سالن 
سینما تعطیل شود، تعدادی آدم 
بیکار می شوند و به تعداد بیکاران 

دیگر اضافه خواهد شد. 

  »رضویان«
 9۰ شبی می سازد

  یادبود 
»محمود نظرعلیان«

 بهروز غریب پور مطرح کرد

 کلاهبرداری با سوءاستفاده از 
نام یک هنرمند

 از طریق پیام هایی در یک شبکه پیام رسان 
اجتماعی با سوءاستفاده از نام بهروز غریب پور 
از تعدادی از دوستان و آشنایان این هنرمند 
کلاهبرداری مالی انجام شده است. به گزارش 
مهر، پیامی برای بسیاری از هنرمندان، دوستان 
و آشنایان بهروز غریب پور هنرمند باسابقه تئاتر 
و همچنین برخی اهالی رسانه با این مضمون 
ارسال شد که این هنرمند نیازمند کمک مالی 
شده و از طریق یک شماره کارت مبلغی به 
حساب او واریز شود. غریب پور درباره وضعیت 
پیش آمده گفت: به رغم اینکه متن این پیام 
کاملا متفاوت با روحیه و متضاد با نثر و ادبیات 
من بود، متأسفانه برخی از دوستان فریب 
خوردند و مبلغ تقاضا شده را واریز کرده اند. 
تاکنون ۴ نفر از دوستان، هرکدام مبلغ ۳ 
میلیون تومان به شماره کارت ارائه شده واریز 
کرده اند. این پیامک چنان عده ای از دوستان 
را آشفته کرده بود که گمان کرده اند من در 
شرایط بسیار بدی به سر می برم و باید خیلی 
سریع به من کمک کنند. وی ادامه داد: برخی 
از دوستان نیز با من تماس گرفتند و گفتند که 
در مقابل عابربانک حضور دارند و قصدشان این 
است مبلغ بیشتری را برای من واریز کنند که 
به آنها اطلاع دادم این یک مورد کلاهبرداری 
با سوءاستفاده از نام من است. این هنرمند 
باسابقه تئاتر با اشاره به اینکه باید آگاهی لازم 
در این زمینه انجام شود تا افراد فریب پیام های 
این چنینی را نخورند، تأکیدکرد: برخی افراد 
نیز با من تماس گرفتند و گفتند که چنین 
اتفاقی برای آنها نیز با سوءاستفاده از نام شان رخ 
داده است. غریب پور در پایان گفت: تعدادی از 
دوستانی به پلیس فتا مراجعه کردند و در این 
باره گزارش داده اند. همچنین برخی دوستان 
سعی کردند ضمن گرفتن اسکرین شات از 
پیام های مختلفی که برای شان ارسال شده 
است، تماس خود را با فرد کلاهبردار حفظ 
کنند و از این طریق نام صاحب حساب و شماره 
آن را به دست آورند که در این امر موفق بودند. 

روزها  این  رضویان«  »جواد 
مشغول آماده کردن مقدمات تولید 
طنز آیتمی ۹۰ شبی برای شبکه 
نسیم است. رضویان از طنزپرداران 
پرطرفدار تلویزیون و سینماست. او 
که بیشتر به عنوان بازیگر شناخته 
می شود همواره دستی بر آتش 
کارگردانی هم داشته است. گویا 
این  ساخت  مجوز  اخذِ  مراحل 
طنز آیتمی ۹۰ شبی انجام شده و 
در مرحله پیش تولید است.   اول 
زمستان، طنزِ آیتمی جواد رضویان 

پخشِ خود را شروع می کند  .

 سی  ونهمین جشنواره بین المللی 
فیلم کوتاه تهران سال ها فعالیت 
حرفه ای محمود نظرعلیان بازیگر 
یاد  و  داشته  بزرگ  را  باسابقه 
نویسنده و کارگردان فقید سینما 
اصغر یوسفی نژاد را گرامی می دارد. 
محمود نظرعلیان دارای مدرک 
درجه یک هنری دکتراست. بازی در 
آثار متعددی از جمله: »زیرنورماه«، 
»پرنده باز کوچک«، »آمین خواهیم 
گفت«، »سیزده ۵۹«، »پوست«، 
»همه چیز برای فروش« و… از 
جمله سوابق حرفه ای این هنرمند 

باتجربه است.  

 وزیر ارشاد در پیامی بیان کرد: می توان 
برآیندی از »ایران عزیز« را در پرتوی سیاست 
عدالت فرهنگی برای همه جوانان پراستعداد 
کشور در آینه این جشنواره دید. محمدمهدی 
اسماعیلی در پیامی به سی  ونهمین جشنواره 
بین المللی فیلم کوتاه تهران نوشت: »تقارن ایام 
خجسته ماه ربیع الاول با بهار سینمای کوتاه 
ایران و برگزاری سی  ونهمین دوره جشنواره 
بین الملل فیلم کوتاه تهران را باید در این 
روزها به فال نیک گرفت. این جشنواره سه 
ویژگی دارد؛ برای من که پیش از مسئولیت 
... پس از آن کسوت معلمی را در  و ان شاء ا
دانشگاه داشته و دارم و با جوان ترها گذران عمر 

کرده ام، همیشه جذاب بوده است. اول اینکه 
این جشنواره مختص فیلم کوتاه و در تمجید 
از »ایجاز« است؛ یعنی چگونه در کوتاه ترین 
زمان ها، عمیق ترین بیان ها را داشته باشیم. 
دوم آنکه بیش از هر رویداد دیگری، جشنواره 
جوان های این سرزمین است و برآیندی از 
دغدغه، روحیات و باورها و بیم و امیدهای 
سینمادوستان جوان؛ به ویژه که امسال این 
جشنواره با شعار »تنوع ژانر با رویکرد بومی« 
ان شاءا… بیش از سال های گذشته پیام آور 
امید، نشاط و تنوع است. سوم آنکه در این 
ضیافت اندیشه، فیلمسازان از کل کشور حضور 
به هم می رسانند و برآیندی از »ایران عزیز« را 

در پرتوی سیاست عدالت فرهنگی برای همه 
جوانان پراستعداد کشور، می توان در آینه این 
جشنواره دید. چه آنکه جهانیان نیز از ۱۳۱ 
کشور متقاضی حضور در این رویداد بین المللی 
بوده اند و چه فرصتی بهتر از این جشنواره که 
ایران را آنگونه هست به جهانیان بشناسانیم؟ 
جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران فرصتی 
کوتاه اما الهام بخش برای جوانانی است که 
اطمینان دارم آینده درخشانی برای سینمای 
ایران رقم خواهند زد و من از حضور در کنار 
آن ها بر خود می بالم. ان شاءا… که این جشنواره 
سرمنشا تحقق آگاهی، امید، اخلاق و عدالت در 

آینده سینمای ایران باشد.« 

 پیام وزیر ارشاد به جشنواره فیلم کوتاه

جشنواره ای برای تمجید از »ایجاز«

 محمد شیری: 
  نیازمند تنوع 

در ساخت آثار کمدی هستیم
 محمد شیری، بازیگر پیشکسوت سینما و تلویزیون 
گفت: زمانی اگر یک سریال کمدی ساخته می شد به دلیل 
نبود اینترنت و همچنین محدودیت در تولیدات به خوبی 
دیده می شد، زیرا مخاطب انتخاب های کمی داشت، اما 
امروز که هزاران پلتفرم وجود دارد، مخاطب می تواند 
به راحتی یک اثر را کنار بگذارد. محمد شیری درباره 
حضورش در سریال »روزی روزگاری مریخ« افزود: پیشنهاد 
بازی در این سریال را از کارگردان دریافت کردم، فیلمنامه 
برایم جذاب بود و اینکه در یک ژانر متفاوت بازی می کردم، 
هر چند شخصیت در اولین حضورش در سریال کوتاه بود اما 
در ادامه حضور شیرینی خواهد داشت. وی در همین رابطه 
ادامه داد: به طور کلی معتقدم که در ساخت آثار کمدی 
این تنوع و جسارت لازم است، اینکه باید ژانرهای مختلف 
را بیازماییم، حتی اگر این ریسک با شکست هم روبه رو 
شود، اما باید به تنوع سلایق اهمیت دهیم زیرا مخاطبان 
امروز در سیلی از آثار داخلی و خارجی حق انتخاب فراوانی 
دارند، پس باید به آنها دلیل محکمی برای تماشای آثارمان 

بدهیم. 
   سینما دچار تکرار شده 

 شیری درباره روند ساخت آثار کمدی تاکید کرد: 
زمانی اگر یک سریال کمدی ساخته می شد به دلیل نبود 
اینترنت و همچنین محدودیت در تولیدات به خوبی دیده 
می شد، زیرا مخاطب انتخاب های کمی داشت، اما امروز 
که هزاران پلتفرم وجود دارد، مخاطب می تواند به راحتی 
یک اثر را کنار بگذارد، به همین دلیل باید با در نظرگرفتن 
سلیقه نسل جوان آثاری تولید کنیم که تکراری نبوده و 
جذابیت داشته باشند. بازیگر سریال »شب های برره« در 
همین رابطه گفت: خوشبختانه اوضاع سریال سازی در 
بحث کمدی تنوع بیشتری دارد، اما در سینما کمدی ها 
خیلی سطحی شده اند و زیاد به متن و محتوا اهمیتی 
داده نمی شود. بازیگر سریال »شب های برره« درباره 
کمرنگ شدنش در سینما اضافه کرد: سال هاست می گویم 
که سینما درگیر باندبازی و مافیا شده است، سینما دست 
عده ای خاص است که هیچکس دیگری را هم راه نمی دهد، 
به همین دلیل ترجیح می دهم تا فعلا در این عرصه ورود 
پیدا نکنم. شیری در همین رابطه اضافه کرد: متاسفانه 
سینما دچار تکرار و تکرار شده است، انتخاب ها کاملا 
محدود شده اند و داستان ها و فیلمنامه کاملا تلخ و غم انگیز 
هستند. به نظر من سینمای امروز با یک تغییر عمده 
می تواند بار دیگر احیا شود. این بازیگر پیشکسوت سینما و 
تلویزیون در همین راستا بیان داشت: آنچه مشخص است 
اینکه برای حضور دوباره من و هم نسلان من به سینما باید 
شرایط مهیا شود. شرایطی که در حال حاضر به هیچ وجه 

مهیا نیست. 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 محافظه کاران انگلیس  می خواهند 
»جانسون« بازگردد

 براساس نتایج یک نظرسنجی جدید، بوریس 
جانسون، نخست وزیر مستعفی سابق انگلیس حالا 
تبدیل به محبوب ترین جانشین بالقوه در میان 
اعضای حزبش)محافظه کار( برای لیز تراسی که 
خودش جانشین جانسون است، شده است. به گزارش 
ایسنا، به نقل از پایگاه شبکه راشاتودی، نظرسنجی 
انجام شده از سوی موسسه یوگاو نشان داد: بوریس 
جانسون، نخست وزیر سابق انگلیس حالا به عنوان 
بخت اول جانشینی لیز تراس، نخست وزیر نامحبوب 
فعلی این کشور مطرح شده است. این نظرسنجی 
که در بازه زمانی -۱۷ ۱۸ اکتبر ۲۰۲۲ اجرا شد 
فاش کرد که ۳۲ درصد پاسخگویان مایلند جانسون 
به رغم درگیرشدن در رسوایی ها و موج استعفاهای 
اعتراضی مقامات دولت سابقش که به کناررفتنش 
از قدرت شتاب داد، دوباره به مقام نخست وزیری 
انگلیس برگردد. شرکت یوگاو در تحلیلش نوشت: 
کسانی که به رسیدن تراس به نخست وزیری رای 
بوریس جانسون  دادند حالا مشخصا مشتاقند 
درصورت کناررفتن لیز تراس از قدرت برگردد: ۴۴ 
درصد او را در صدر فهرست گزینه های احتمالی خود 
برای جانشین لیز تراس قرار داده اند. ریشی سوناک، 
که در کابینه جانسون به عنوان وزیر دارایی خدمت 
می کرد، به میزان قابل توجهی از جنبه محبوبیت از 
رئیس سابق خود عقب است: تنها ۲۳ درصد از ۵۳۰ 
پاسخ دهنده محافظه کار این نظرسنجی از او حمایت 
کردند. بن والاس وزیر دفاع دولت فعلی انگلیس هم 
با کسب ۱۰ درصد آرا در جایگاه سوم قرار گرفت. این 
نظرسنجی در حالی انجام شد که تراس پس از موج 
انتقادات علی مجموعه ای از سیاست های اقتصادی 
بحث برانگیزش حالا ظاهرا برای بقای سیاسی خود 
می جنگد. براساس نظرسنجی مذکور، ۵۵ درصد از 
پاسخ دهندگان معتقدند که تراس باید فورا استعفا 
دهد. حتی در گروه محافظه کارانی که در انتخابات 
چند وقت پیش تعیین رهبری حزب محافظه کار در 
تابستان به تراس رای دادند، اکنون ۳۹ درصد خواهان 
رفتن او هستند. از سوی دیگر نظرسنجی جداگانه 
دیگری از سوی یوگاو که بین ۱۴ تا ۱۶ اکتبر انجام 
و روز سه شنبه نتایجش منتشر شد نشان می دهد 
که تراس دارد به سرعت محبوبیت خود را در بین 
انگلیسی ها از دست می دهد. طبق این نظرسنجی 
از هر پنج بزرگسال انگلیسی، چهار نفر )۸۰ درصد( 
نظری منفی درباره تراس دارند و از میان آنها ۶۲ 
درصد او را بسیار نامطلوب می بینند. این نظرسنجی 
هم که با پرسش از ۱۷۲۴ پاسخ دهنده برگزار نشان 
داد که تنها ۱۰ درصد به لیز تراس نظر مساعد داشتند 
و به این ترتیب امتیاز خالص محبوبیت نخست وزیر 

انگلیس اکنون به -۷۰  رسیده است. 

  رجب طیب اردوغان: 

    اروپا گاز روسیه را از طریق ترکیه دریافت خواهد کرد

شلیک توپخانه ها، هشداری به کره جنوبی بود  پیونگ یانگ:

 همایون  اسعدیان:

 باید برای حفظ سینما کاری کرد

کوتــــاه

 رئیس جمهور ترکیه با بیان اینکه خط لوله انتقال 
گاز روسیه در کشورش احداث می شود، خبر داد که 
رئیس جمهور روسیه به او گفته که اروپا می تواند گاز مورد 
نیازش را طریق ترکیه تامین کند. به گزارش فارس، »رجب 
طیب اردوغان« گفت: ترکیه با کمک روسیه، به »قطب 
گازطبیعی« در غرب آسیا تبدیل خواهد شد. اردوغان 

طی سخنرانی در جمع نمایندگان پارلمانی حزب »عدالت 
و توسعه« توضیح داد: »ترکیه صاحب خط لوله انتقال 
گازطبیعی خواهد شد. ما در این مورد با پوتین، رئیس جمهور 
روسیه به توافق رسیدیم.« به نوشته خبرگزاری »آناتولی«، 
وی با بیان اینکه خط لوله انتقال گاز روسیه در ترکیه تاسیس 
خواهد شد، اظهارداشت: »ترکیه مرکز توزیع گاز روسیه 

خواهد بود و ما نقش مهمی در انتقال آن به اروپا خواهیم 
داشت.« رئیس جمهور ترکیه درباره گفت وگوهایش با پوتین 
برای تبدیل کشورش به قطب گازی منطقه نیز گفت: »پوتین 
به ما گفت که اروپا می تواند گاز مورد نیاز خود از روسیه را 
از طریق ترکیه دریافت کند.«  طبق این گزارش، اردوغان 
با اشاره به توافق خود با رئیس جمهور روسیه برای ایجاد 
قطب گازی در ترکیه، افزود: »اروپا نگران بحران گاز خود و 
در تکاپو برای حل آن است، ولی ما این مشکل را نداریم.«  
پیش از این نیز »مولود چاووش اوغلو« وزیرخارجه ترکیه با 
بیان اینکه رئیس جمهور روسیه امکان صادرات گاز از طریق 
ترکیه را به آنکارا پیشنهاد داده، گفته بود با صادرات گاز به 
اروپا به دنبال کاهش فشار بر این قاره هستند. بحران انرژی 
در اروپا و آمریکا و افزایش بهای نفت و گاز در این کشورها در 
پی اعمال تحریم های گسترده علیه روسیه به بهانه اجرای 
عملیات نظامی ویژه در منطقه دونباس و آغاز جنگ با 
اوکراین، رخ داد. مسکو نیز برای تلافی تحریم های یکجانبه 
غرب، ضمن قطع صادرات گاز به تعدادی از کشورهای 
اروپایی، خواستار پرداخت هزینه واردات انرژی از روسیه به 

واحد پول »روبل« شد. 

 ارتش کره شمالی اعلام کرد: شلیک توپخانه های 
کره شمالی، به عنوان هشداری به تداوم رزمایش های نظامی 
کره جنوبی انجام شده است. به گزارش فارس، رسانه های 
محلی از شلیک هشدار توپخانه های کره شمالی به سمت 
همسایه جنوبی خود خبر دادند. ارتش کره شمالی خبر 
داد که به عنوان هشداری به تداوم رزمایش های نظامی 
کره جنوبی، توپخانه هایش چندین گلوله شلیک کرده اند. 
به نوشته خبرگزاری »یونهاپ«، در بیانیه ارتش پیونگ یانگ 

آمده است که »دشمنان« کره شمالی باید بلافاصله ایجاد 
تنش و اقدامات تحریک آمیز در منطقه را متوقف کنند. 
پیش از این، مقامات کره جنوبی گفته بودند این گلوله ها 
در داخل مناطق حائل دریایی که دو کره براساس توافق 
سال ۲۰۱۸ برای کاهش تنش منعقد کرده اند، سقوط کرده 
است. رئیس ستاد مشترک ارتش کره جنوبی اعلام کرد که 
یگان توپخانه ارتش کره شمالی ۱۰۰ گلوله به سمت سواحل 
غربی و ۱۵۰ گلوله به سمت سواحل شرقی این کشور شلیک 

کرد. در هفته های اخیر، کره شمالی آزمایش های موشکی و 
توپخانه ای را انجام داده است. چند روز قبل نیز کره شمالی 
تایید کرد: استفاده از بمب های اتمی تاکتیکی علیه مواضع 
کره جنوبی و آمریکا را شبیه سازی کرده است. اعلام این پیام 
هم زمان با هفتاد و هفتمین سالگرد تاسیس حزب حاکم 
کارگران از سوی خبرگزاری رسمی کره شمالی انجام شده 
است. در بحبوحه احتمال آزمایش اتمی جدید کره شمالی، 
رسانه ها از آماده باش دفتر ریاست جمهوری کره جنوبی خبر 
دادند. دفتر »یون .سوک .یول« رئیس جمهور کره جنوبی از 
روز یکشنبه در حالت آماده باش ۲۴ ساعته قرار دارد زیرا 
انتظار می رود کره شمالی هفتمین آزمایش اتمی خود را 

انجام دهد. 

  فرمان حکومت نظامی »پوتین« 
در مناطق الحاقی  

 رئیس جمهور روسیه اعلام کرد: فرمان اعلام حکومت نظامی 
در ۴ منطقه که به تازگی به این کشور الحاق شدند، امضا کرده 
است. به گزارش مهر به نقل از اسپوتنیک، ولادیمیرپوتین، 
اظهارکرد: فرمان اعلام حکومت نظامی در ۴ منطقه که به تازگی 
به این کشور الحاق شدند، را امضا کرده است. پوتین گفت: 
فرمان اعلام حکومت نظامی در مناطق خرسون و زاپروژیا و 
همچنین جمهوری های دونتسک و لوهانسک امضا شده و برای 
تامین امنیت این مناطق، قدرت و اختیارهای لازم به سران 
این مناطق داده شده است. رئیس جمهور روسیه ادامه داد: 
رژیم کی یف تمایلی به گفت وگو ندارد و همچنان با استفاده از 
روش های تروریستی به گلوله باران مناطق تحت کنترل روسیه 
ادامه می دهد. سرویس اطلاعات ویژه اوکراین، طرح انفجار در 
پل کریمه را سازماندهی کرد. وی همچنین افزود: از آنجا که 
ما در حال تلاش برای محافظت از مردم و آینده مان هستیم، 
همه سربازها و نظامیان ما باید به تجهیزات لازم مجهز شوند. 

  اتیوپی 3 شهرک »تیگرای« را
 در دست گرفت

 دولت اتیوپی اعلام کرد: ارتش این کشور کنترل ۳ شهرک 
در تیگرای را در دست گرفت. به گزارش ایسنا، به نقل از 
شبکه خبری روسیاالیوم، دولت اتیوپی خبرداد: ارتش اتیوپی 
کنترل ۳ شهرک  را در تیگرای در دست گرفت. درگیری میان 
ارتش اتیوپی و نیروهای تیگرای منجر به کشته شدن هزاران 
تن و زخمی شدن میلیون ها تن و گرسنگی صدها هزار تن 
شده است. پیش از این مقامات تیگرای اعلام کرده بودند 
که کنترل شهر »شیر« از بزرگترین شهرهای این منطقه به 
دست نیروهای دولتی افتاده است. دفتر حقوق بشر سازمان 
ملل اعلام کرد که نگران اوضاع تیگرای است چراکه برخی 
حملات نیروهای دولتی در تیگرای غیرنظامیان را نیز هدف 
قرار می دهد. درگیری ها بین طرف های متخاصم در اتیوپی 
در اوت سالجاری میلادی از سر گرفته شد؛ اقدامی که باعث 
می شود تا آتش بس پنج ماهه ای که به ارسال محدود کمک به 
تیگرای منجر می شد، دچار تزلزل شود. هر یک از طرف های 
درگیر یکدیگر را به تیراندازی متهم می کنند. دولت اتیوپی 
گفت: به راه حل صلح آمیز این درگیری از طریق مذاکرات 
صلح به رهبری اتحادیه عرب پایبند است. مقامات تیگرای 
اعلام کردند که آماده توقف خصومت هستند و از جامعه 
بین الملل خواستند تا به دولت برای گفت گو فشار وارد کند. 
تیگرای و شش میلیون نفر جمعیت آن از جهان جدا افتاده 
و با کاهش شدید سوخت، غذا، دارو و کمبود خدمات اولیه 
مانند ارتباطات، برق و سرویس های بانکداری روبه رو هستند. 
نیروهای اتیوپی و اریتره در نزدیکی شهر »شیر«، شهری 
با حدود ۱۰۰ هزار نفر جمعیت در حدود ۱۴۰ کیلومتری 
پایتخت تیگرای به گلوله باران شدید غیرنظامیان پرداخته و 

تلفات سنگینی نیز گزارش شده است. 

  یک دیپلمات در وزارت خارجه روسیه در نشست کمیته 
اول مجمع عمومی سازمان ملل گفت:  روسیه هرگز کی یف 
را با سلاح اتمی تهدید نکرده و نمی کند.  به گزارش فارس، 
ادعاهای مقامات اوکراینی و متحدان غربی آن درباره احتمال 
متوسل شدن روسیه به استفاده از سلاح های اتمی کوچک 
علیه کی یف، با واکنش تند مسکو همراه شد. »کنستانتین 
ورونتسوف« معاون هیات روسیه اظهارکرد:  روسیه هرگز 
کی یف را با سلاح اتمی تهدید نکرده و نمی کند. به نوشته 
وبگاه »ریانووستی«، ورونتسوف توضیح داد: »همان طور که 

می دانید، یادداشت بوداپست در رابطه با الحاق اوکراین به 
ان پی تی به عنوان یک کشور غیرهسته ای به تصویب رسید. 
براساس این یادداشت، روسیه بر تعهد خود به اوکراین مبنی 
بر عدم استفاده از سلاح های اتمی یا تهدید به استفاده از آن 
علیه کشورهای غیرهسته ای تاکید کرده است.« وی با بیان 
اینکه این تعهد روسیه همواره به طور کامل انجام می شود، 
تصریح کرد: اظهارات کی یف در مورد امکان بازنگری در 
وضعیت غیرهسته ای اوکراین که به معنای تلاش برای 
دستیابی به سلاح هسته ای به ضرر رژیم ان پی تی است، 

نگرانی جدی را برانگیخته است. این دیپلمات روس در 
این باره اظهارداشت: »با توجه به اظهارات اخیر کی یف مبنی 
بر لزوم انجام حملات پیشگیرانه اتمی توسط کشورهای 
ناتو علیه روسیه، این امر به صورت مضاعف، غیرقابل قبول 
و قاطعانه مردود است.« پیش از این، »دیمیتری پسکوف« 
سخنگوی کرملین نیز درباره ادعای مقامات آمریکایی مبنی 
بر قصد روسیه برای انجام رزمایش های اتمی گفته بود: 
»سامانه ای برای اطلاع رسانی در مورد رزمایش های نظامی 

وجود دارد و از کانال های وزارت دفاع عبور می کند.« 

 مسکو:

هرگز »کی یف« را با سلاح اتمی تهدید نکرده ایم


